
Chronological Questions of the Migration Period

Foreword

On 11–13 October 1993 Austrian and Hungarian archaeologists met for the fourth time for a scientific conference by invitation of the Provincial Museum of Lower Austria and of the Museum Directorate of County Zala (Hungary). The spot was again Traismauer, where the questions of the migration period were discussed. The lectures dealt with the fate of the late Roman fortified settlements in the 5–6th centuries, with the problems of the Hun period as well as with the heritage of the various Germanic peoples. An excursion to Krems gave the opportunity to see the local finds of the late Roman and the migration periods.

We are sorry to establish that, although the lectures were sent to press with a delay of two years, several lecturers have still not forwarded their manuscripts to us. This way the present volume can give only an incomplete picture of the conferences' work.

Chronologische Fragen der Völkerwanderungszeit

Vorwort

Zwischen 11. und 13. Oktober 1993 trafen sich zum viertenmal österreichische und ungarische Archäologen auf Einladung des Niederösterreichischen Landesmuseums und der Museumsdirektion des Komitates Zala an einer wissenschaftlichen Konferenz. Tagungsort war wieder Traismauer, wo die Fragen der Völkerwanderungszeit besprochen wurden. Die Referate behandelten das Schicksal der spätromischen befestigten Siedlungen im 5–6. Jahrhundert, Probleme der Hunnenzeit und die Nachlassenschaft verschiedener germanischer Völker. Ein Studienausflug nach Krems ermöglichte auch die Besichtigung der spätromischen und völkerwanderungszeitlichen Funde der Umgebung.

Wir stellen traurig fest: trotz dem, daß die Vorträge erst mit zwei Jahre Verspätung der Druckerei übergeben wurden, haben wir von mehreren Referenten kein Manuskript erhalten und so bekommen die Interessenten ein unvollkommenes Bild über die Arbeit der Konferenz.

Dr. Helmut Windl
Direktor des Niederösterreichischen
Landesmuseums

Dr. Müller Róbert
Direktor des Balaton-
Museums

